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28. Dececmber  2020 
 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
 

1. Ser Naalakkersuisut at det er rimeligt at beboere i Narsaq og omegn ikke har fået svar, hvorimod 

der udsendes høring om Kuannersuit fra VVM-rapporten, selvom de har rettighederne derfor? 

2.  Ser Naalakkersuisut at det er naturligt at der ikke foretages informering til befolkningen i Narsaq 

og omegn om de helbredsmæssige problemstillinger af videnskabsfolk som har viden om 

Kuannersuit’s indhold af forskellige råstoffer mineraler m.m. til igangværende høring? 

3. Bør Naalakkersuisut ikke stoppe sin overtrædelse af beboernes rettigheder ved at stoppe deres 

høring og frem for alt komme med mere information om ovennævnte problematikker? 

(Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

 
Begrundelse: 

Iflg. høringer af DCE (Nationalt Center for Miljø og Energi) og embedsmænd fra Selvstyret om Kuannersuit 
blev det udtalt af landslægen om følgerne for helbredet for udvinding og udmelder informationer, og til det 
bliver beboernes mange spørgsmål kun besvaret med at man først skal se VVM-rapporten, før de kan få svar. 
Den 18. december har man modtaget VVM-rapporten og Naalakkersuisut har meldt ud at den omtalte 
rapport kommer til høring fra den 18. december, og dermed starter høringen uden at dem som har fået svar 
om afventning af VVM-rapporten ikke får svar før høringsstart. 
 
Samt i svaret af paragraf 37 nr: 200/2020 blev det belyst, at DCE skrev klart at de ikke kunne sige noget om 
helbredsmæssige konsekvenser, da deres viden var begrænset. Vi har ingen kendskab til landslægens viden 
om de helbredsmæssige konsekvenser fra Kuannersuit. Befolkningen har krav på at få korrekt svar på deres 
spørgsmål, hvis de skal leve et trygt liv, og derfor har Naalakkersuisut pligt til at give de rigtige svar til 
befolkningen inden VVM rapport høringen, og dermed skabe tryghed for alle.  
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage  

 
 
 


